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Zápis č. 06 (173) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 25. 4. 2023                                                  

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni:  Černocký, Kočí, Kolář, Ryšavý, Sekanina, Smrčka, Šátek, Uhříček, Dítě, Kinšt, 

Olekšák, Ondryáš (12) 

Omluveni:  Křivka (1)  

Hosté:  Zemčík, Hajduk, Dytrych, Beran, Hanáček, Jaroš 

Program: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Plán realizace Strategického záměru FIT VUT pro rok 2023. 

4. Výroční zpráva o činnosti FIT 2022. 

5. Návrh 3/2023: Dodatek k směrnici 1/2022 Podmínky pro přiznání stipendia 

studentům FIT. 

6. Návrh 4/2023: Odvolání člena Vědecké rady FIT VUT. 

7. Návrh 5/2023: Návrh na vyplacení prospěchových stipendií FIT VUT v době 

rozpočtového provizoria v roce 2023. 

8. Informace z RVŠ a AS VUT. 

9. Různé. 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí. Na úvod přivítal všechny přítomné členy 

a hosty na prezenčním zasedání AS FIT.  

Ad 1) Schválení programu jednání. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o výše uvedeném programu. 

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 5 (172) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 21. 3. 2023 nebyly žádné 

připomínky. 
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Ad 3) Plán realizace Strategického záměru FIT VUT pro rok 2023.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu návrh „Plán realizace Strategického 

záměru Fakulty informačních technologií VUT pro rok 2023“. Návrh byl zveřejněn na 

stránkách AS FIT https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) a byl předložen v řádné předkládací lhůtě. 

Tento plán realizace upřesňuje záměr činnosti FIT VUT v rámci Strategického záměru FIT 

VUT na období od roku 2021 do roku 2030, a to pro rok 2023. Tento plán realizace je 

každoroční aktualizací a konkretizací strategického záměru, jeho teze budou též podle potřeby 

rozpracovávány i v dalších dokumentech. 

Dr. Kočí předal slovo předkladateli, panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který již na minulém 

zasedání senátu prezentoval Plán realizace Strategického záměru FIT VUT pro rok 2023. Pan 

tajemník Ing. Hajduk informace od pana děkana doplnil a podal komentář ke klíčovým bodům 

plánu. 

Dr. Kočí požádal předsedu Legislativní komise AS FIT (dále jen LK) dr. Smrčku o stanovisko 

komise, která předložený návrh projednala na svém zasedání. LK doporučila na str. 2 u bodu 

„Prioritní cíl 2“ písmeno A slovo „Zvýšit“ nahradit slovem „Zefektivnit“. Zástupce 

předkladatele Ing. Hajduk vysvětlil, že název je převzat ze šablony strategického záměru 

rektorátu. LK to akceptuje a změnu nepožaduje.  

Dále na str. 2 u písmena G na konec odstavce pan děkan navrhuje doplnit následující větu: 

„V rámci posílení pozice VUT ve vzdělávání a získávání excelentních studentů je klíčové 

podpořit výjezdy studentů a zaměstnanců na zahraniční instituce.“  

Po doplnění LK návrh doporučuje ke schválení. 

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

Návrh usnesení 1 

AS FIT schvaluje Plán realizace Strategického záměru FIT VUT pro rok 2023. 

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 01 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 4) Výroční zpráva o činnosti FIT 2022. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil členům senátu k projednání návrh Výroční zprávy o činnosti 

FIT za rok 2022, kterou zpracoval pan proděkan dr. Beran společně s oddělením vnějších 

vztahů. Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT (https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) a byl 

předložen v řádné předkládací lhůtě.   

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Dr. Kočí na úvod přivítal zástupce předkladatele, pana proděkana dr. Berana, jenž stručně 

představil předložený návrh. Výroční zpráva má obdobnou strukturu jako ta loňská, je 

zpracována tak, aby mohla být využita jako prezentační materiál fakulty. 

Dr. Kočí vyzval předsedu LK dr. Smrčku o stanovisko komise. LK návrh projednala a po 

zapracování drobné připomínky u dvou odstavců v zásadě nemá žádné další systémové ani 

formální požadavky. LK návrh doporučuje ke schválení.  

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu rozpravu, v rámci které nebyly vzneseny žádné další podněty. 

Děkujeme panu proděkanovi dr. Beranovi za přípravu výroční zprávy a vyhovění žádosti 

z minulého roku o předkládání VZ v dřívějším termínu, např. v první třetině následujícího roku.  

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

Návrh usnesení 2 

AS FIT schvaluje Výroční zprávu o činnosti FIT VUT za rok 2022.  

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 02 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 5) Návrh č. 3/2023: Dodatek k směrnici 1/2022 Podmínky pro přiznání stipendia 

studentům FIT.  

Pan děkan prof. Zemčík přeložil Návrh 3/2023: Dodatek k směrnici 1/2022 Podmínky pro 

přiznání stipendia studentům FIT. Návrh byl zveřejněn na stránkách AS FIT 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) a byl předložen v lhůtě kratší, než je řádná předkládací lhůta. 

Protože byl návrh projednán legislativní komisí senátu, je možné se o návrhu usnést. 

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele, panu proděkanovi dr. Dytrychovi, který vysvětlil 

důvod navrhované změny směrnice o podmínkách pro přiznání stipendií studentům FIT. 

Důvodem změny je, že v IS VUT se na rozdíl od IS FIT studenti zařazují pouze do nominálních 

ročníků (u bakalářského studia do 1.–3., u magisterského do 1. a 2.) a rozvolňující studenti tedy 

nehledě na rok studia zůstávají ve 3. či 2. ročníku, zatímco v IS FIT byli ve 4.–6. či 2.–4. 

ročníku. Studenti, kteří překročili nominální dobu studia, však podle Stipendijního řádu VUT 

nemají nárok na stipendium a nemá tedy smysl je započítávat pro výpočet 2 % či 5 % nejlepších 

studentů v ročníku. Změna tedy pouze upřesňuje výpočet v novém IS tak, aby se na výpočtu 

stipendií oproti předchozím rokům fakticky nic nezměnilo. 

Dr. Kočí požádal předsedu LK o vyjádření. Při jednání LK bylo navrženo doplnění dodatku 

o další bod. Dr. Smrčka představil podstatu této změny, jedná se o podobnou úpravu čl. 2 odst. 1 

v části, která definuje kritérium pro rozdělení finančních prostředků na stipendia podle počtu 

studentů v ročníku. Předkladatel s úpravou souhlasí a upravená verze dodatku byla vložena 

do dokumentového skladu AS FIT. 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu rozpravu, v rámci které nebyly vzneseny žádné další podněty. 

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

Návrh usnesení 3 

AS FIT schvaluje Dodatek ke směrnici 1/2022 Podmínky pro přiznání stipendia studentům FIT. 

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 03 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 6) Návrh č. 4/2023: Odvolání člena Vědecké rady FIT VUT.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil k projednání a případnému schválení návrh 4/2023: Odvolání 

člena Vědecké rady FIT VUT. Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT 

(https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Vzhledem k tomu, že nebyla dodržena standardní 

předkládací lhůta, požádal pan děkan o její zkrácení.  

Dr. Kočí vyzval členy senátu k hlasování, zda souhlasí se zkrácením předkládací lhůty na 

2 týdny. 

Návrh usnesení 4 

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty návrhu č. 4/2023 na 2 týdny.  

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Dr. Kočí požádal o úvodní slovo předkladatele návrhu, pana děkana prof. Zemčíka, který 

předložil k projednání a případnému schválení návrh na odvolání člena Vědecké rady FIT (VR 

FIT), a to pana prof. Martina Drahanského z důvodu ukončení pracovního poměru na FIT VUT. 

Tento návrh předkládá pro odstranění pochybností. Dle názoru pana děkana interní členství 

ve vědecké radě zaniklo spolu se zánikem pracovně-právního vztahu a projednání a schválení 

akademickým senátem není zapotřebí. Jsou však možné i jiné výklady, pan děkan tedy 

dodatečně předkládá tento návrh právě pro odstranění pochybností. 

Dr. Kočí poděkoval panu děkanovi za úvodní a slovo a sdělil, že na tuto situaci má odlišný 

názor. Člen VR FIT   není nominován za žádnou instituci a není nijak vázán na pracovně právní 

vztah s FIT. Zákonnou podmínkou je pouze to, že ve vědecké radě fakulty musí být alespoň 

jedna třetina členů, kteří nejsou členy akademické obce školy, jejíž je fakulta součástí. Tím, že 

prof. Drahanský přestal být členem akademické obce, nebyla tato podmínka porušena, a dle 

názoru dr. Kočího tímto nezaniká členství ve VR FIT. Pan děkan má nicméně právo člena VR 

FIT odvolat, a to po předchozím souhlasu AS FIT. 

Následně otevřel dr. Kočí diskuzi k tomuto bodu, v rámci které nebyly vzneseny žádné dotazy 

ani komentáře. Dr. Kočí se zeptal, zda má někdo výhrady k tomu, abychom nyní přistoupili 

k hlasování o udělení souhlasu k odvolání prof. Drahanského z VR FIT. Výhrady nebyly 

vzneseny, dr. Kočí proto navrhl níže uvedené usnesení a nechal o něm hlasovat. Vzhledem 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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k tomu, že se jedná o hlasování týkající se jmenovitě určené osoby, AS se usnáší tajným 

hlasováním (v souladu s čl. 10, odst. 3, písm. b Jednacího řádu AS FIT). Přítomným členům 

senátu bylo rozdáno 12 hlasovacích lístků, členové senátu provedli vlastní tajné hlasování 

úpravou hlasovacích lístků a jejich vhozením do urny. 

Návrh usnesení 5 

AS FIT dává souhlas, podle § 27 odst. 1 písm. f zákona 111/1998 o vysokých školách, 

k odvolání prof. Martina Drahanského z Vědecké rady FIT VUT. 

V tajném hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 9 hlasů pro, 3 hlasy proti a 0 hlasů se zdrželo.  

 

Ad 7) Návrh č. 5/2023: Návrh na vyplacení prospěchových stipendií FIT VUT v době 

rozpočtového provizoria v roce 2023.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání návrh 5/2023: Návrh na 

vyplacení prospěchových stipendií FIT VUT v době rozpočtového provizoria v roce 2023. 

Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT (https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/) a byl předložen 

v lhůtě kratší, než je řádná předkládací lhůta. Protože byl návrh projednán ekonomickou komisí 

senátu, je možné se o návrhu usnést. 

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele, panu proděkanovi dr. Dytrychovi, který členům 

senátu podal komentář k předloženému návrhu na vyplacení prospěchových stipendií v době 

rozpočtového provizoria ze stipendijního fondu. 

Prospěchová stipendia za zimní semestr by se měla vyplatit ve výši 1 491 983 Kč. Celkový 

odhad na rok 2023 činí 3 992 102 Kč (viz níže). 

Návrh čerpání stipendií v roce 2023  

Prospěchová stipendia za ZS              1 491 983 

Prospěchová stipendia za LS      850 119  

Mimořádná stipendia u bakalářských SZZ    650 000 

Mimořádná stipendia u magisterských SZZ    550 000 

Rezerva a mimořádná stipendia     450 000    

               3 992 102 

Ekonomická komise AS FIT (dále jen EK) tento návrh projednala na svém zasedání. Předseda 

komise doc. Kolář sdělil stanovisko EK, jež k návrhu nemá připomínek a doporučuje jej 

ke schválení. Nicméně EK doporučuje vedení fakulty, aby se v dalších letech zaměřilo na 

možnosti navýšení stipendií.  

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu rozpravu, v rámci které nebyly vzneseny připomínky ani 

dotazy.  

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Návrh usnesení 6 

AS FIT schvaluje návrh na vyplacení prospěchových stipendií za zimní semestr v době 

rozpočtového provizoria na FIT VUT v roce 2023 ve výši 1 491 983 Kč ze stipendijního fondu. 

Hlasování: Hlasovalo 12 členů, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 04 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 8) Informace z AS VUT a Rady VŠ 

Dr. Kočí se zmínil o připravované novele zákoníku práce.  

Dr. Kočí předal slovo předsedovi AS VUT doc. Hanáčkovi, který sdělil aktuální informace ze 

zasedání Akademického senátu VUT: 

- Řešila se otázka „Standardu školitele“, která byla předmětem jednání také v Radě VŠ.   

- Hlavním bodem jednání AS VUT bylo projednání a schvalování Rozpočtu VUT v Brně 

na rok 2023. Doc. Hanáček prezentoval členům AS FIT základní body návrhu rozpočtu 

VUT na tento rok. 

Další bližší informace ze zasedání AS VUT jsou dostupné na webových stránkách senátu zde: 

https://www.vut.cz/vut/struktura/as. 

Informace z jednání Rady VŠ jsou dostupné na webových stránkách rady zde: 

http://www.radavs.cz/. 

Ad 9) Různé. 

Bc. Ondryáš informoval, že Studentská komora AS FIT uvítá setkání s případnými kandidáty 

nebo zájemci o kandidaturu pro volbu na jmenování děkanem. Členové komory vnímají 

významnost nadcházející volby a rádi by s kandidáty společně diskutovali o jejich programech 

a vizích. 

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín řádného zasedání je stanoven na úterý 23. 5. 2023 

ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Další termín řádného zasedání AS FIT je naplánován mimořádně v pondělí 26. 6. 2023 ve 13:00 

hodin v zasedací místnosti C209. 

Do letních prázdnin bude AS projednávat/schvalovat několik návrhů: rozpočet fakulty, výroční 

zpráva o hospodaření FIT za rok 2022, pravidla přijímacího řízení, vyhlášení voleb na 

kandidáta na jmenování děkanem FIT apod. 

 

https://www.vut.cz/vut/struktura/as
http://www.radavs.cz/
mailto:senat@fit.vutbr.cz
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Usnesení přijatá na řádném zasedání AS FIT č. 6 (173) dne 25. 4. 2023: 

Usnesení 1 

AS FIT schvaluje Plán realizace Strategického záměru FIT VUT pro rok 2023. 

Usnesení 2 

AS FIT schvaluje Výroční zprávu o činnosti FIT VUT za rok 2022.  

Usnesení 3 

AS FIT schvaluje Dodatek ke směrnici 1/2022 Podmínky pro přiznání stipendia studentům FIT. 

Usnesení 4 

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty návrhu č. 4/2023 na 2 týdny.  

Usnesení 5 

AS FIT dává souhlas, podle § 27 odst. 1 písm. f zákona 111/1998 o vysokých školách, 

k odvolání prof. Martina Drahanského z Vědecké rady FIT VUT. 

Usnesení 6 

AS FIT schvaluje návrh na vyplacení prospěchových stipendií za zimní semestr v době 

rozpočtového provizoria na FIT VUT v roce 2023 ve výši 1 491 983 Kč ze stipendijního fondu. 

 

 

Dr. Kočí poděkoval všem za účast. 

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Bc. Ondřej Ondryáš, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  

 

 

 


